
وز
ر ر

ــب
ــ

خ

روزنــــامــــه 
ـــید  شــــهر امـ
و زنــــدگــــی

آب  غم انگیــز  مرثیــه 
گســتره ای نــه فقــط به 
پهنای کم جان سفره های 
زیرزمینی بلکــه به بلندای 
کیفیت روبه افول این  مایع 
حیات آفرین دارد. پیشــتر 
و بیشــتر دربــاره کمبود 
ذخایر آب شــیرین و تجدیدپذیر 
سخن گفته اند و گفته ایم اما این بار 
از پنجره ای دیگر به واکاوی بحران 
آبی این خطــه می پردازیم؛ بحرانی 
که منطقه شرق کشور، به ویژه استان 
ما را به دلیل اقلیم خشکی که دارد 
بیشتر نشانه گرفته است و حتی اگر 
به گام هایی همچــون انتقال آب از 
دوردست ها دل خوش کرده باشیم، 
نمی توانیــم از کنار این مســئله به 
سادگی عبور کنیم. آلودگی، شوری 
و ســختی آب، در زمره موضوعاتی 
هســتند که کمتر از آن ها صحبت 
شده اســت اما بی توجهی به آن ها 
می تواند خســارات جبران ناپذیری 
را به منابع آبی زیرزمینی وارد آورد. 
عمق فاجعه آنجا رخ نمایی می کند 
که براساس مطالعات ۱۸ سال آبی، 
میزان متوسط شوری آب در استانی 
همچــون خراســان رضوی از عدد 
۱۹۷۶ میکروموس بر سانتی متر در 
سال ۸۰ به عدد ۲۵۷۶ میکروموس 

در سال گذشته رسیده است.
 متهم اول، برداشت های بی رویه

ایــن درحالی  ا ســت که بــه گفته 
قائم مقــام شــرکت آب منطقه ای 
خراســان رضوی میــزان EC، یــا 
شوری آب، در برخی از محدوده های 
مطالعاتــی همچــون گنابــاد و 
مه ولات در حد ۲۴ هزار و ۱۸ هزار 

میکروموس بر سانتی متر است.

علیرضــا طاهــری در گفت  وگو با 
شهرآرا با ابراز نگرانی از این موضوع، 
عوامل مختلفی را سبب ساز شوری 
آب منابع زیرزمینی می داند که مثل 
همیشه، برداشــت های بی رویه در 
جایگاه متهم اول و اصلی این ماجرا 

قرار گرفته است.
وی به کنترل کیفــی فصلی ۳۶۱ 
منبع آب زیرزمینی اســتان اشاره 
کرد و افــزود: در مجمــوع در هر 
ســال ۱۴۴۴ مورد نمونه برداری از 
سفره های زیرزمینی انجام می شود 
تا میزان کیفیت این منابع به صورت 

مستمر در مسیر رصد قرار گیرد.

البته طاهری ایــن  را هم گفت که 
رصد و پایــش منابع آبــی فقط به 
ذخایر زیرزمینی خلاصه نمی شود 
و ۷۰ ایســتگاه پایــش آب هــای 
ســطحی وجود دارد که ۴۰ مورد 
آن ها نظارت های فصلی و ۳۰ مورد 
گزارش های ماهیانه از کیفیت آب 

دریافت می کنند.
 نگرانی از فلزات سنگین

حــالا اگر بــا این تفاصیــل فلزات 
سنگینی را که به واســطه فعالیت 
کارخانجات و واحدهــای تولیدی 
وارد چرخــه آبــی می شــوند به 
موضوع شــوری آب اضافــه کنیم، 

بحران موجود دوچندان می شــود 
و نگرانی هــای جدیــدی بــرای 
این مثنــوی هفتادمــن بــه وجود 

می آید.
مســئله ای که یکی از نگرانی های 
قائم مقــام شــرکت آب منطقه ای 
استان هم هست و به گفته خودش 
راه های مختلفی بــرای جلوگیری 
از این بحران طی می شــود تا شاهد 
کمترین میزان آلودگــی در منابع 

آبی باشیم.
وی با اشاره به مصرف ۱۰۰ میلیون 
مترمکعبی آب در صنایع اســتان 
اظهار کرد: هرچند این میزان فقط 

۲ درصــد مصرف مجمــوع آب در 
خراسان رضوی را شــامل می شود 
اما به دلیل لطماتــی که به کیفیت 
آب در این عرصــه وارد می شــود، 
این موضوع بــرای ما بســیار حائز 
اهمیت است و نظارت های دقیقی 
را بــا همــکاری اداره کل حفاظت 
از محیــط زیســت اســتان انجام 

می دهیم.
 ۱۰۰۰ گزارش تخلف آبی در صنایع

براســاس صحبت هــای طاهری از 
ابتدای ســال ۹۶ تاکنــون بیش از 
۵۰۰۰ بازدید از صنایع اســتان از 
ســوی گروه های گشت این شرکت 

صــورت گرفتــه و ۱۰۰۰ گزارش 
تخلف یا بی توجهی برخی واحدهای 
صنعتی به موضــوع آب و کیفیت 
آن بــه  اداره کل حفاظت از محیط 
زیست ارسال شده که منجر به احراز 
آلایندگی ۱۰۰ مورد از این گزارش ها 

شده است.
وی با بیان اینکه نگرانی ما در حوزه 
صنعت، بیشــتر روی مسائل کیفی 
آب اســت، گفت که از ۵۰۰۰ هزار 
واحــد صنعتــی بازدیــد شــده، 
۲۰۰۰ هزار واحد مربوط به صنایع 
مستقر در محور مشــهد و چناران 

بوده است.
قائم مقــام شــرکت آب منطقه ای 
اســتان ادامــه داد: همچنیــن در 
راســتای حفظ کیفیت آب در سال 
گذشــته بیش از ۵۰ مــورد بازدید 
از روســتاهای بالادســت سدهای 
اســتان صورت گرفته کــه منجر 
به برخوردهــای قانونی نیز شــده

 است.
وی با اشــاره به ســدهای دوستی، 
طــرق، کارده، ارداک و تبــارک به 
عنوان ۵ سد آب شرب استان اضافه 
کرد: یک لیتر از یک ماده شیمیایی 
خاص می تواند کیفیت بیش از یک 
میلیــون متر مکعــب آب را از بین 
ببرد و به همین دلیــل پایش های 
مســتمر از منابع آب ســطحی و 
زیرزمینــی امــری واجب اســت 
که بایــد به صــورت دوره ای انجام
 شــود.طاهری گفت: میزان حجم 
آب تجدیدپذیر استان رقمی حدود 
۴۷۲۷ میلیــون متر مکعب اســت 
که ۱۹۶۵ میلیــون متر مکعب آن 
را منابع ســطحی و ۲۷۶۲ میلیون 
متر مکعب را منابع زیرزمینی شامل 

می شود.
* نام مجموعه داستانی از 

علی اشرف درویشیان

پس از اینکه پروژه تقاطع 
غیرهمســطح ابوطالب با 
هدف اتصال بولوار ابوطالب 
شمالی به ابوطالب جنوبی 
و در راســتای کاهــش 
بارترافیکی محدوده میدان 
سپاد، ایجاد دسترسی دیگر 
برای منطقه گردشــگری ســپاد و 
رفع محرومیت زدایی از ســاکنان 
ابوطالب شــمالی از اردیبهشت ماه 
امسال آغاز شــد، عملیات عمرانی 
این مســیر در ســریع ترین شکل 
ممکن در حال اجراست و مدیران 
شهری قصد دارند با انجام عملیات 
بموقــع اجرایــی و تحصیل حریم 
این محدوده، تقاطــع ابوطالب را تا 
۲۲ بهمن امســال زیر بار ترافیکی 

قرار دهند.
امــا  معمــولا در زمــان عملیات 
اجرایــی یــک پــروژه عمرانــی، 
به ویــژه در پروژه هــای ســاخت 
تقاطع هــا، شــهروندان  از ماندن 
در ترافیک ســنگین خاطره تلخی

 دارند.
اما این اتفــاق در پروژه های اخیر 
عمرانی شهر دیگر رخ نمی دهد؛ زیرا 
مدیران شهری با استفاده از تیرهای 

ازپیش ساخته شــده و در حداقل 
زمان ممکن، عملیــات تیرگذاری 
دهانه های پــل را انجام می دهند و 
نمونه بارز این مــدل را می توان در 
عملیات تیرگــذاری دهانه چهارم 
پل ابوطالب در کمتر از ۱۰ ساعت 

اعلام کرد.
در این عملیــات که شــامگاه ۲۰ 
شــهریورماه انجام شــد، ۹ تیر به 
وزن هریک ۳۵۰ تن به روی دهانه 
چهــارم این پــل نصب شــد و در 
همان زمان مدیــران حوزه عمران 

شــهری وعده دادند کــه به زودی 
بر مبنــای همین مــدل، عملیات 
تیرگذاری دهانــه پنجم هم انجام 

می شود.
در همین راستا و پس از هماهنگی 
با حوزه راهور مشــهد، مسیر غرب 
به شرق بزرگ راه شهید چراغچی 
مســدود و در یــک رکوردزنــی، 
عملیات تیرگــذاری این بخش از 
پل ظرف ۶ ساعت انجام و در نهایت 
مســیر هم بدون کمترین ترافیک 

بازگشایی شد.

 کمتر از زمان دهانه چهارم
درهمین زمینه مدیرعامل سازمان 
عمران شــهرداری مشــهد با بیان 
اینکه خوشبختانه با تلاش مدیران، 
متخصصان، مهندســان و کارگران 
عملیات تیرگذاری دهانه چهارم پل 
ابوطالب که روی بزرگ راه شــهید 
چراغچی اســت، ظرف ۶ ســاعت 
انجام شده اســت، اظهار کرد: اگر 
می خواستیم به صورت عادی برای 
این موضوع کار کنیم زمانی بین ۱۵ 

تا ۱۶ ساعت نیاز بود اما 

با توجه به برنامه ریزی انجام شده و 
با بهره گیری از عملیات تیر گذاری 
دهانــه چهــارم که ظــرف کمتر 
از ۱۰ ساعت انجام شــد، عملیات 
تیر گذاری دهانه پنجــم را طی ۶ 

ساعت به پایان رساندیم.
امیرسیاوش حجازی با بیان اینکه 
عملیات تیرگــذاری دهانه پنجم 
پل ابوطالب از ســاعت ۲۳ شامگاه 
۳ مهرماه با همکاری پلیس راهور و 
با مسدود کردن مسیر میدان سپاد 
تا میدان امام حسین (ع) آغاز شد، 

اظهار کرد: براســاس برنامه ریزی، 
مســدودی خیابان باید تا ســاعت 
۸ صبح دیروز ادامــه می یافت اما 
خوشــبختانه عملیات تیر گذاری 
۹ تیر این عرشــه که هرکدام ۳۵۰ 
تن وزن داشت، طی ۶ ساعت انجام 
شد و این مســیر در ساعت ۵ صبح 

بازگشایی شد.
وی تأکید کرد: تمــام تلاش ما در 
پروژه های عمرانــی کاهش زمان 
اجرا با حفــظ کیفیــت و کاهش 
زمان ترافیک در حین فعالیت های 

عمرانی است.
حجازی با بیــان اینکه پل ابوطالب 
دارای ۸ دهانه است که دهانه های 
چهــارم و پنجــم آن دقیقــا روی 
بزرگ راه واقع شــده است، تصریح 
کرد: ازایــن رو در عملیاتی دیگر، 
ســمت دیگر بزرگ راه هم باید به 
مدت چند ساعت مسدود شود که 
این عملیات طــی هفته های دیگر 
انجام خواهد شد اما در دهانه های 
دیگر نیاز نیســت کــه عبورومرور 

مردم با محدودیت مواجه شود.
حجــازی ادامه داد: طــول این پل 
با احتســاب رمپ هــا، ۴۵۰ متر 
اســت و عرض ســواره در ۲ مسیر 
رفت و برگشت ۲۳ متر و هر دهانه 
این پل دارای ۹ تیر و ۲۳ متر طول 

است.

 آیت ا... علم الهدی:
تحریف تاریخ برای توجیه مذاکره 

ــــــــــــــــبا آمریکاست ـــــــــــــ  ـــــــــــــ  ـــــــــــــ 
۳۰ هفته است که به دلیل شیوع کرونا، آیین 

ـــــــــــــ 
نمازجمعــه در مشــهد برپــا نمی شــود و 
امام جمعه این شــهر در قالــب خطبه ای با 
عنوان خطبه مجازی به بیان مباحث عبادی 
و همچنین موضوعات سیاسی روز می پردازد.
بــه گــزارش پایــگاه اطلاع رســانی دفتر 
امام جمعه مشــهد، آیت ا... ســیداحمد علم الهدی، این هفته در 
خطبه مجازی خــود، مطالبی را دربــاره دفاع مقدس و پذیرش 
قطعنامه ۵۹۸ توسط امام راحل(ره)، متارکه جنگ امام حسن(ع) 
با معاویه و «صلح» خواندن آن و جریــان تحریف و تلاش برای 

استفاده از آن برای مقاصد سیاسی مطرح کرد.
وی با اشــاره به بیانات اخیر رهبر معظم انقــلاب مبنی بر اینکه 
«تحریف بدتر از تحریم است»، گفت: معمولا جریان ها و عواملی 
که درصدد تثبیت اندیشه های انحرافی و نظریات باطل خودشان 

هستند، از تحریف استفاده می کنند.
به گفته نماینده ولی فقیه در خراسان رضوی کسانی که امروز در 
خط مذاکره با آمریکا هســتند و چنین می پندارند که مذاکره با 
این کشور، خاتمه بخش تمام مضیقه ها و فشارهای اقتصادی است، 
در مقام اثبات نظریه باطل خودشــان به تحریف تاریخ متوسل 
می شوند و جریان مذاکره با آمریکا را به ۲ قضیه تنزیرمی کنند؛ 
یکی اینکه امــام بزرگوار ما در پایان جنــگ تحمیلی، قطعنامه 
۵۹۸ را پذیرفتند و دوم به جریان صلح امام حسن مجتبی(ع) با 
معاویه اشاره می کنند؛ درحالی که هر ۲  قضیه در مسئله مذاکره 
با آمریکا به هیچ وجه قابل مقایسه نیســت. وی با تشریح دلایل 
امام(ره) برای پذیرش قطعنامه ۵۹۸ و همچنین علل صلح امام 
حسن مجتبی(ع) برای تداوم راه امامت، تأکید کرد: قصد آمریکا 
از مذاکره مسلط شدن بر کشور است. درحال حاضر ما در منطقه 
به عنوان یک قدرت مطرحیم. جریان ما که جریان مقاومت است، 
هم آمریکا و هم اذناب آمریکا را در منطقه مستأصل کرده است و 

در چنین شرایطی، آمریکا می گوید با ما مذاکره کنید.
نماینده ولی فقیه در خراســان رضوی همچنین روز پنجشــنبه 
در رزمایش مواســات و کمک مؤمنانه گفت: نهاد مقدس سپاه 
پاســداران تبیین کننده این واقعیت اســت که به عنوان محور 
اقتدار این نظــام و انقلاب در همه عرصه هایی کــه به ابقای این 
انقلاب نیازمند است مرد و مردانه ایستاده و مجاهداتش از جریان 
۸ سال دفاع مقدس الگو گرفته شده اســت. وی افزود: این طور 
نبوده که سپاه پاسداران تنها در عرصه نظامی این برگ پرافتخار 
دفاع مقدس در شعاع خون شــهیدان مظلومش در دست داشته 
باشــد، بلکه این نهاد مقدس در همه عرصه ها به عنوان جلودار و 
در صف مقدم می درخشد و فداکاری و ایثار آن در همه جای دنیا 
متشرع اســت. آیت ا... علم الهدی با بیان اینکه رزمایش مواسات 
ابتکار عظیم مقام معظم رهبری بود، ادامه داد: این قرارگاه موفق 
به تهیه ۳۰۰ هزار بسته معیشتی و ۵۵۰ هزار جهیزیه و ۲۰ هزار 

بسته نوشت افزار شده است.

شهروندان کم توان هم باید از ظرفیت های 
ــــــــــــــــشهری بهره ببرند ـــــــــــــ  ـــــــــــــ  ـــــــــــــ 

رئیس شــورای شــهر مشــهد گفت: متأســفانه معلولان درحد 
دیگرشهروندان امکان استفاده از برخی خدمات مدیریت شهری و 
امکانات و خدماتی را که شهرداری برای آن یارانه پرداخت می کند، 
ندارند. بخشی از این برخوردار نبودن را می توان از طریق اختصاص 
فضاها و زیرساخت های در اختیار شهرداری به این عزیزان جبران 
کرد.محمدرضا حیدری در حاشیه مراسم عزاداری هیئت متوسلین 
به حضرت رقیه(س)، ویژه معلولان اظهار کرد: بســیار خرسندیم 
که زمینه  و بستری توسط شهرداری مشــهد فراهم شده است تا 
این مراسم ارزشمند مذهبی در یکی از مساجد بوستان های شهر 

برگزار شود.

اعلام آمادگی شورای شهر و شهرداری برای 
ــــــــــــــــساخت بیمارستان جانبازان اعصاب و روان ـــــــــــــ  ـــــــــــــ  ـــــــــــــ 

در ادامه همراهی شورای شهر و مدیریت شــهری با پروژه های 
شهری و خدمات رسانی به بخش های مختلف، رئیس کمیسیون 
ایثارگران شورای شهر از اعلام آمادگی برای احداث بیمارستان 
جانبازان اعصاب و روان در مشهد توسط شورای شهر و مدیریت 

شهری خبر داد.
محمدحسین ودیعی که در حاشیه بازدید شهردار، رئیس و جمعی 
از اعضای شورای شهر از آسایشگاه جانبازان اعصاب مشهد سخن 
می گفت، ادامه داد: احداث بیمارســتان ویژه جانبازان اعصاب و 
روان در کمیســیون ایثارگران شورا مورد بررســی قرار گرفته و 
شورای اسلامی شهر مشهد مشروط به نقش آفرینی و مشارکت 
دیگردستگاه ها و ســازمان های مســئول آماده همکاری است. 
سیدمحسن حسینی پویا، رئیس کمیســیون حقوقی شورای 
شهر مشهد، نیز در حاشیه این بازدید گفت: شورای شهر مشهد 
پیوسته سعی کرده است با مصوباتی، فضاهای شهری را تا حد 
امکان برای اســتفاده جانبازان مهیا کند و این عزیزان بتوانند 
بیش از پیش از فضاهای شهری بهره ببرند؛ از جمله این اقدامات 

می توان به «شهرهمگان» اشاره کرد.
محمدحســین ودیعی، رئیس کمیسیون ویژه شهدای شورای 
شهر، همچنین در دیدار جمعی از اعضای شورای شهر با جانباز 
«عبدا... ارشاد» و خانواده «شهید ابراهیم شریفی» گفت: آنچه 
شــهدا و رزمندگان در دوران جنگ از خود نشان دادند دقیقا 
همان است که اسلام گفته و بر آن تأکید کرده است. این برخورد 
و رفتار ایشان نشان از باور آن ها داشــت و ظاهر و باطن آن ها 
یکی بود و تظاهر نمی کردند؛ زیرا باور قلبی داشــتند. در ادامه 
این دیدارها، همچنین رئیس شورای شهر و اعضای کمیسیون 
ایثارگران شورای شهر با خانواده شهید محمود نخعی و جانباز 

محمد نخعی دیدار کردند.

۴۸ درصد از کل بودجه شهرداری به 
ــــــــــــــــهزینه های عمرانی اختصاص دارد ـــــــــــــ  ـــــــــــــ  ـــــــــــــ 

مدیرکل دفتر برنامه، بودجه و ارزیابی عملکرد شــهرداری مشهد 
گفت: ۴۸ درصد از کل بودجه شــهرداری به هزینه های عمرانی 
اختصاص می یابد. جمال حسن بارانی افزود: کل درآمدهای شهر 
از ۳ گروه درآمدها، فروش دارایی ها و استقراض به دست می آید. 
۴۴ درصد از کل درآمدهــای عمومی شــهرداری را درآمدهای 
غیرســاختمانی تشــکیل می دهند. پرداخت بموقــع عوارض و 
مالیات ها توسط شــهروندان نقش مهمی در پیشــبرد سریع تر 

پروژه های عمرانی شهر ایفا می کند.
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آب شوران*
میزان شوری آب در خراسان رضوی طی ۱۸ سال اخیر ۶۰۰ میکروموس بر سانتی متر افزایش یافته است

رکورد شکنی  زمان تیرگذاری در تقاطع ابوطالب
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توسعه ۹۰۰ هکتاری
 کمربند سبز جنوبی

 ۳ معاون خدمات شهری شهرداری مشهد گفت: طی 
سال گذشته بیش از ۴۴۰ هزار اصله درخت و درختچه، در 
سطحی بالغ بر ۹۰۰ هکتار در کمربند سبز کاشته شده است. 
مهدی یعقوبی افزود: در ۶ ماهه نخست امسال نیز بالغ بر ۱۰ 
هزار اصله درخت و درختچه در مساحتی بالغ بر ۳۲ هکتار 
کاشته شده است. ضمن اینکه در نیمه دوم سال نیز بیش از 
۹۵ هزار اصله درخت دیگر در مساحتی بالغ بر ۵۲۰ هکتار 

کاشته می شود.

«عصرانه محلات»، کانون پیوند شهروندان  با 
مدیریت شهری

رئیس کمیسیون ویژه مناطق پیرامونی و کم  برخوردار شورای شهر در دومین 
رویداد عصرانه محلات، ضمن بررسی مشکلات ساکنان محلات منطقه ۱۰ 
گفت: اعضای شوراهای اجتماعی محلات این منطقه مطالبات بجا و درستی 
را در راستای مشکلات محله اعلام کردند. رمضانعلی فیضی افزود: مهم ترین 
درخواست آنان حل مشکلات ترافیکی محله «زمان» است. بازگشایی معابر 
و گره های ترافیکی که بیش از ۴۰ سال معطل مانده است، در زمان کوتاهی 
مرتفع نخواهد شد. ما به دنبال محقق کردن مهم ترین اولویت  هایی هستیم 

که اعضای شوراهای اجتماعی محلات و مردم محله شناسایی کرده اند.

۲۰ درصد از بافت شهری مشهد 
فرسوده است

معاون شهرسازی و معماری شهرداری مشهد گفت: در 
۶۰۰۰ هکتار بافت فرسوده  مشهد و حاشیه آن حدود 
مشهد  شهر  مساحت  یک پنجم  این رقم  دارد.  وجود 
سی هزارهکتاری است. محمدرضا حسین نژاد افزود: تیم 
مدیریت شهری خواستار آن است که در زیرساخت های 
شهری و مقاوم سازی منازل شهروندان سهیم باشد؛ بنابراین 
شورای پنجم و شهرداری در کنار قوانینی که برای بازآفرینی 

وجود دارد، بسته های تشویقی در نظر گرفته است.

۰۵ مــهـــر  ۱۳۹۹
 ۱۴۴۲ صفــر   ۰۸
۳۲۱۱ شـــــماره 

شـنبه

رئیس کمیســیون عمــران، حمل و نقل و 
ترافیک شورای اسلامی شهر مشهد گفت: 
خوشــبختانه با غیرت و همیــت کارکنان 
قطارشهری  هیچ واگن زمین گیرشده ای در 

این مجموعه وجود ندارد.
سید مســعود ریاضی در حاشــیه بازدید از 
بخش هــای مختلف شــرکت بهره برداری 
قطارشهری مشــهد با اشــاره به اقدامات 
گســترده ای که در این فضــا در حال انجام 
است، اظهار کرد: با وجود تحریم ها و شرایط 

ناشی از آن، هیچ قطاری در مجموعه مترویی 
مشهد به دلیل نقص قطعات زمین گیر نیست 
و این نشان دهنده غیرت و همت مدیران و 

کارکنان قطارشهری مشهد است.
وی با ابراز خرســندی از مهندسی معکوس 
انجام شده در بخش های مختلف قطارشهری 
در دوران تحریم افزود: دراین راستا بسیاری 
از قطعاتی که واقعا ساخت آن ها به دانش و 

فناوری خارجی نیاز داشت، توسط جوانان 
همین شــهر و همین بوم ودیــار ســاخته و 
بازآفرینی شده اســت که جای خوش حالی 

دارد.
رئیس کمیســیون عمــران، حمل ونقل و 
ترافیک شــورای اســلامی شــهر مشهد 
با بیان اینکــه در بســیاری از اوقات حجم 
کارهای در حال انجــام کارکنان مدیریت 

شــهری به خوبی دیده نمی شــود، متذکر 
شــد: این کارها انجام می شــود تا لحظه ای 
خدمت بــه زائــران و مجــاوران بــارگاه 
نورانی حضــرت رضا(ع) با اشــکال مواجه

 نشود.
  نیاز ۸۰۰ تــا ۱۰۰۰ میلیاردی برای ســاخت

هرکیلومتر مترو
وی همچنیــن با اشــاره به هزینه بســیار 

هنگفــت ســاخت متــرو در کشــور بیان 
کرد: اکنون بــه دلیل شــرایط اقتصادی و 
مالی، احداث هرکیلومتــر از خطوط ریلی 
درون شــهری بین ۸۰۰ تا ۱۰۰۰ میلیارد 
تومان اعتبار لازم دارد که رقم بسیار بالایی 
اســت. ریاضی ادامه داد: بااین حال تا پایان 
این دوره مدیریت شهری، ۵ کیلومتر از خط ۳ 
حدفاصل میدان شــهدا تا پایانه مسافربری 
امام رضا(ع) را بــه بهره بــرداری خواهیم  

رساند.
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